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AKTUÁLNĚ

Předvánoční pečení
v klubovně Neposedy

10. prosince od 14.00 hod.

Odhalení pamětní desky L. Heyduka
(strana 5)

* 15. prosince 2005 od 15.00 hod. *

Den otevřených dveří v ZŠ
* 15. prosince 2005 od 15.00 hod *

Zasedání ZMČ Praha-Běchovice
* 21. prosince 2005 od 18.00 hodin *

Úřad MČ Praha-Běchovice
bude UZAVŘEN

*  od 27. do 30. prosince 2005 *

Sedím nad adventním věncem a pře-
mýšlím, čím k nám tento symbol promlou-
vá. Vázání adventního věnce je poměrně
mladým zvykem. Pochází z třicátých let de-
vatenáctého století z německého protes-
tantského prostředí.

Proč adventní? Co je vůbec advent? Ad-
vent je od latinského slova adveniere = při-
cházet. Když víme, že něco přichází, mu-
síme se chystat na to co má nastat a rozu-
mět tomu. Je to doba naslouchání tomu,
čím se nám ohlašuje vánoční čas. Tajem-
ný čas nečekaných překvapení, utajova-
ných dárků, tajemství vrcholící Štědrým
večerem, spojeným s obdarováním, pře-
kvapením a radostí. Spojeným s těšením,
nedočkavostí a napětím rozzářených očí
našich dětí.

Proč věnec? Symbol kruhu. Nemá začátek ani konec, je sym-
bolem věčnosti. V soudržnosti spletených větviček je symbol spo-
lečenství. Čtyři svíce znamenají čtyři neděle před Štědrým dnem.
Každým týdnem postupným rozsvícením další svíce roste světlo.
Světlem je pro křesťany narození božího dítěte Ježíše, spojené
se dnem 24. prosince. Je to zároveň den pohanského svátku ví-
tězného Slunce. Barvy a ozdoby nejsou vždy stejné. Velmi často
se používají fialové stuhy a svíčky. Fialová je barva vážnosti, sou-
středění a pokání. Jindy se zdobí červenými svícemi, stuhami
a dary přírody – jablíčky a šiškami.

Je na nás, jak dobu adventu, čekání, prožijeme. Zda se nechá-
me vtáhnout do šíleného maratónu nákupní a úklidové horečky,
nebo se v soustředění, klidu a pohodě připravíme na tyto výji-
mečné dny roku. Vánoční tajemství se trvale dotýká nejhlubší exis-
tence člověka.

Přeji sobě i vám, abychom se letos dotkli tajemství Vánoc
a našli jejích podstatu.

(-sant-)

Tajemství Vánoc

BĚCHOVIC
 Zpravodaj MČ Praha-Běchovice       Číslo 12                    Prosinec 2005
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Dne 9. listopadu proběhlo 40. zasedání ZMČ. Celé
znění je k dispozici na ÚMČ a na www.praha-bechovi-
ce.cz.

Na začátku zasedání starosta uvítal nového zastu-
pitele pana Františka Pošmuru, který nastoupil do funk-
ce po panu Sladkém. Ten odstoupil ze zdravotních
důvodů k 31. 10. 2005. Pan Pošmura byl následně
jmenován předsedou výboru pro výchovu a vzdělává-
ní.

Protože je třeba vyšší počet zastupitelů, kteří bu-
dou společně podepisovat smlouvy uzavírané MČ, byli
tímto pověřeni pan František Pošmura a PaedDr. Fran-
tišek Matoušek.

Součástí zprávy o činnosti ÚMČ od 39. do 40. zase-
dání ZMČ byla informaci, že byly předány zrestauro-
vané pomníky a pamětní deska. Byla pochválena prá-
ce restauratéra a kvalita práce.

MUDr. Procházka podal úvodní informaci, ve které
shrnul důvody, které vedly ZMČ k dříve zveřejněným
záměrům ohledně DPS. Současně konstatoval, že
ZMČ jedná ve věci zachování provozu kuchyně for-
mou rekonstrukce. Ing. arch. Bubník informoval o sta-
vu projektové dokumentace a starosta MČ podal zprá-

vu o ekonomických aspektech rekonstrukce. Součas-
ně přečetl žádost o dotaci na rekonstrukci. Starosta
dále přednesl zprávu o nákladech na provoz kuchyně
a výsledcích hospodaření kuchyně za 9 měsíců roku
2005 a průměrem dopočítané do konce roku 2005 tak,
aby bylo z materiálu jasně patrné, jaké náklady a jaké
přínosy za účetní rok provoz kuchyně při DPS vyka-
zuje. Byla předložena i částka vybraná za nájemné
v bytech DPS za rok. PaedDr. Matoušek zhodnotil svůj
pohled na věc z pozice zastupitele nyní a občana
v době, kdy bylo přijato usnesení o ukončení provozu
kuchyně. Jednoznačně podpořil kroky, které ZMČ či-
nilo a činí. Starosta doplnil podané informace ještě
o návrh cenového složení dovážených obědů a večeří
pro seniory Běchovic od 27. 12. 2005 do doby, než
bude provozována upravená kuchyně novým nájem-
cem.

Zastupitelstvo MČ Praha-Běchovice souhlasí, aby
cena dováženého oběda i večeře účtovaná DPS v rám-
ci terénní pečovatelské služby byla pro seniory Bě-
chovic (včetně seniorů trvale bydlících v DPS) ve výši
50,– Kč. K takto stanovené ceně oběda a večeře ne-
bude účtována donáška jídla dle vyhlášky o poskyto-
vání pečovatelských služeb další částku (vyhláška sta-
noví 17,– Kč za donášku jídla pro všechny seniory
Běchovic).

Z diskuze občanů a zastupitelů k petici vyplynul zá-
věr, že petice je v souladu se záměrem Zastupitelstva
MČ.

Z JEDNÁNÍ ZASTUPITELSTVA
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Ing. arch. Bubník (komise výstavby) informoval o:
– rozpočtových nárocích na opravu části střech na ob-

jektu „Staré pošty“ č. p. 1. Představil návrh smlouvy
mezi MČ a firmou SAOS na poskytnutí dotace od Mi-
nisterstva kultury a navrhl, aby byla prováděna důsled-
ná kontrola vynakládání prostředků na rekonstrukci
objektu č. p. 1. Proinvestované prostředky zkontroluje
MČ pomocí znalce v oboru stavebnictví.

– žádosti firmy D-plus, projektová a inženýrská a. s., kte-
rá projednává stavbu silničního okruhu kolem Prahy,
stavba č. 511 v úseku Běchovice – Nupaky. Zastupitel-
stvo souhlasí s trvalým a dočasným záborem pozem-
ků pro výstavbu silničního okruhu kolem Prahy, stavba
č. 511 v úseku Běchovice – Nupaky.

– nasvícení přechodu u tělocvičny,
– nabídce firmy XAVEROV na odprodej pozemků pod

některými komunikacemi. Komise doporučuje, aby fir-
ma nabídla pozemky hl. m. Praze.

– žádosti firmy SVUM řešit situaci u přechodu pro chod-
ce u vjezdu do areálu VÚ z ulice Mladých Běchovic.

Pan Skopal (předseda bytové komise) informoval o prů-
běhu a závěrech jednání bytové komise. Součástí zprá-
vy je i návrh na vytvoření formuláře pro průzkum zájmu
o privatizaci bytového fondu MČ Praha-Běchovice. Za-
stupitelé odmítli formulář, kde by nebyla uvedena nabíd-
ková cena. Úřad MČ Praha-Běchovice proto nechá udě-
lat do konce roku 2005 odhady cen bytů a domů (č. p.
246 – 251 a 252 – 254) pro účely jejich privatizace.

Ing. Santolík informoval o:
– průběhu stavby chodníků u MČ,
– přejímce soch po restaurování,
– průběhu stavby bytových domů na území bývalého stat-

ku u domu č. p. 8, ul. Českobrodská a konstatoval, že
dne 10. 11. 2005 je kontrolní den na stavbě za účasti
zástupců investora, dodavatele, MČ, MHMP a peněž-
ního ústavu,

– zasedání výběrové komise na dodavatele výstavby in-
ženýrských sítí nové MŠ a na III. etapu rekonstrukce
areálu CHANOS. Ing. arch. Bubník seznámil přítomné
s jejími výsledky. Zastupitelstvo MČ Praha-Běchovice

zmocňuje starostu k podpisu smlouvy na stavbu inže-
nýrských sítí pro novou MŠ a smlouvy na stavbu III.
etapy rekonstrukce areálu CHANOS s vybranými do-
davateli.

– tom, že byla podaná žádost o dotaci na úpravu sporto-
višť na území MČ. PaedDr. Matoušek měl dotaz, zda
je účelné stavět na sportovišti v Běchovicích II běžec-
kou dráhu. Starosta podal vysvětlení.

PaedDr. Matoušek informoval o neúnosném stavu splaš-
kové kanalizace – šachta na pozemku parc. č. 1481/3
u pozemku pana Šimonky č. p. 77 – opakující se unikání
fekálií do Mlýnského potoka a na přilehlé pozemky. Bude
osloven správce (PVK) s žádostí o nápravu stavu.

Ing. Santolík informoval o:
– změnách v městské hromadné dopravě, které se dot-

knou občanů Běchovic. Na zkoušku bude od
1. 12. 2005 zavedena linka 240 (Háje – Dubeč – Černý
Most) a budou nahrazeny kloubové autobusy linky 250
za malé. Současně dojde ke zkrácení intervalu ve špič-
ce interval na 4 minuty.

– jednání s Ing. Skálou – zástupcem firmy ELTODO-
CITELUM, s. r. o.. Bylo projednáno nasvícení přecho-
du pro chodce u tělocvičny (do konce roku 2005),
projednal se způsob osvětlení v novém parku a vá-
noční osvětlení Běchovic. Letos nebude objednáno
vánoční osvětlení na sloupech veřejného osvětlení,
ale budou nasvíceny stromy (např. smrk u Pomníku
běžců, u školy a v Běchovicích 2 u cesty k zastávce).

– podpisu plné moci pro firmu SAOS – Ministerstvo kul-
tury a rekonstrukce jedné části „Staré pošty“ na auto-
školu a dále plné moci pro firmu Hochtief v jednání
s PVK (stavba bytových domů u č. p. 8),

– nutnosti provést opravu rozpočtových nákladů. Jedná
se o snížení prostředků na mzdy + odvody a navýšení
těchto prostředků na nákup ostatních služeb spolu se
snížením prostředků z činnosti místní správy a posíle-
ní prostředků na péči o vzhled obce a veřejné zeleně.

– dodatcích ke smlouvám o výstavbě u stavby bytových
domů na území bývalého statku u domu č. p. 8,

– skutečnosti, že k zápisu zástavního práva do katastru
nemovitostí je nutné, aby byla v usnesení uvedena čísla
parcel. Proto navrhl, aby bylo v souladu s již dříve přija-
tými usneseními přijato další usnesení, které tento
nedostatek odstraní.

Podle zápisu Josefa Jáchyma
připravil Jan Jech

Stavba bytových domů nabrala obrovské tempo

Úřad městské části Praha-Běchovice
bude pro veřejnost uzavřen ve dnech

27. až 30. prosince 2005
z důvodu čerpání dovolených.

Děkujeme za pochopení.

ÚŘAD BUDE UZAVŘEN
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V levé části studie dole je vidět pomník běžců, na který by měl nava-
zovat rozsáhlý objekt se 172 byty, 169 podzemními garážovými stá-
ními a dvanácti provozovnami pro služby a stravování. Kroužkem je
označen objekt, který by měl patřit obci.

PŘESTAVBA CENTRA OBCE

Řada občanů Běchovic se již seznámila se studií
AZ Development na přestavbu centra obce severně
od Českobrodské ulice na místě „spodního statku“
č. p. 2 a pozemků současné deponie mezi statkem
a potokem. Studii, která je v souladu s územním plá-
nem hl. m. Prahy, předložila firma AZ Development Za-
stupitelstvu MČ zároveň s nabídkou její realizace ve
spolupráci s MČ Běchovice. Je to ojedinělá šance, která
se nemusí opakovat a bylo by neodpustitelné ji nevyu-
žít. Bez vložení finančních prostředků by Běchovice
získaly kvalitní centrum obce. Obdobnou cestou je re-
alizována například přestavba centra Uhříněvse. Vět-
šina členů zastupitelstva MČ i občanů se k realizaci
přestavby centra dle předložené studie vyjádřila klad-
ně. Studie se líbila.

AZ Development má smluvně zajištěno převedení
vlastnictví č.  p.  2 včetně pozemků od současného vlast-
níka firmy Olivia Group po vydání územního rozhod-
nutí na realizaci výstavby. Představa investora je reali-
zovat stavbu ve dvou etapách. V prvé etapě, od jara

2006 do druhé poloviny roku 2007, bude po demolici
statku na jeho současném místě postaveno asi 93 bytů,
nebytové prostory pro obchody, služby a směrem
k Českobrodské by měla vyrůst dominanta přestavby
centrální části obce – veřejná budova. Veřejnou budo-
vu, včetně zastavěného pozemku, nabídl investor měst-
ské části jako protihodnotu za umožnění realizace dru-
hé etapy výstavby bytů (předpokládaná realizace v roce
2007 až 2008) na pozemcích současné deponie MČ.

Výstavbou bytů které vzniknou přestavbou centra
obce po č. p. 8 a severně od Českobrodské lze odhad-
nout, že v průběhu roků 2006 až 2008 se zvýší počet

obyvatel Běchovic přibližně o 660 až 700. Předpoklá-
dáme převážně mladých rodin s dětmi. Běchovice nut-
ně potřebují zvýšení počtu obyvatel, mají-li se udržet
základní obchody a služby! Musíme proto v předstihu
řešit již nyní nedostatečnou kapacitu mateřské školy
a v blízkém časovém horizontu nedostatečnou kapaci-
tu základní školy. Nechceme dopustit, aby rodiče vozili
své děti do školek a škol okolních městských částí. Vý-
stavba nové mateřské školy, dovolí-li to počasí, bude
zahájena ještě v letošním roce vybudováním přípojek
inženýrských sítí a věříme, že bude pokračovat v roce
2006. Kapacitu stávající základní školy nelze navýšit
z prostorových důvodů. Zastupitelé se převážnou vět-
šinou dohodli, že finančně nejméně náročná by byla
úprava stávající budovy Úřadu MČ, kde by bylo možné
umístit třídy prvního stupně základní školy.

Předpokládaný nárůst počtu obyvatel má i další
pozitivum. Při současné úrovni dotačních vztahů hl.
m. Prahy k městským částem, by došlo k navýšení
dotace na správu a chod obce o částku asi 1,4 milio-
nu korun.

Běchovice novou veřejnou budovu potřebují! Co by
v jejích prostorách mělo být podle názoru většiny za-
stupitelů umístěno?

Úřad městské části, knihovna, služebna Městské
policie, společenský sál a komerční prostory pro ordi-
nace zdravotního střediska a kanceláře.

Z čeho bude hrazen provoz veřejné budovy? Před-
pokládáme, že z výnosů pronájmů komerčních ploch.

Vážení spoluobčané, napište nám váš názor na uve-
dený záměr Zastupitelstva MČ. Pište, využijte schrán-
ky na budově ÚMČ a známé e-mailové adresy  poda-
telna@praha-bechovice.cz.

Za zastupitele MČ,
Ing. Jiří Santolík, starosta

Občanské sdružení Neposeda
zve všechny děti od sedmi let

i jejich rodiče na tradiční

Předvánoční    pečení
v sobotu 10. prosince 2005

Tvořit, vyrábět a zdobit budeme více než jeden
druh cukroví.
S sebou nezapomeňte:

* dobrou náladu

* zajímavé nápady

* zástěru

* krabičku na vlastní výtvory

* ingredience na zdobení dle vlastní fantazie:
   mleté oříšky, kokos, cukrářské zdobení

* 20,- Kč jako symbolické vstupné
Místo konání:  klubobna Neposedy
                         na Staré poště.
V čase: od 14.00 do 17.00 hodin.
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„PARTNER PRO VAŠI STAVBU“

S TAV E B N I N Y  K R U T S K Ý
ŠKVORECKÁ 871, ÚVALY 281 980 193–4, 602 384 790

www.krutsky.cz   e-mail: stavebniny@krutsky.cz

********************************************************
VŠEM SVÝM ZÁKAZNÍKŮM A OBCHODNÍM

PARTNERŮM PŘEJEME PŘÍJEMNÉ
PROŽITÍ VÁNOČNÍCH SVÁTKŮ

A ŠŤASTNÝ NOVÝ ROK

POZVÁNKA
Zastupitelstvo MČ a ZŠ Praha-Běchovice

zvou všechny běchovické občany,
zvláště pak pamětníky z Běchovic 2 na

slavnostní odhalení nové pamětní desky
pana Ladislava Heyduka,

který padl 7. května 1945 u nádraží Běchovice.

Slavnostní akt se uskuteční
v Základní škole Běchovice, Mýtní 75

dne 15. prosince 2005
 v 15.00 hodin.

Dne 24. listopadu 2005 schválilo Zastupitelstvo hl.
m. Prahy rozpočet na rok 2006. Jeho znění nás velmi
zajímalo, protože MČ Praha-Běchovice podala sedm
žádostí o poskytnutí účelových investičních dotací do
rozpočtu MČ. Z těchto sedmi žádostí jsou tři zahrnuty
do schváleného rozpočtu hl. m. Prahy a zbývající bu-
dou projednávány v prvním čtvrtletí roku 2006, kdy
bude rozdělována finanční rezerva na investiční po-
žadavky městských částí.

Co máme jisté? Získali jsme peníze na postupnou
rekonstrukci běchovických parků, na opravu a rozší-
ření dětských hřišť a na rekonstrukci sportovního are-
álu Na Korunce. Tato zpráva jistě potěší každého, zvláš-
tě pak sportovně založené občany Běchovic II. Dále
v roce 2006 Praha, prostřednictvím Odboru městských
investic, proinvestuje v naší MČ deset milionů korun
v technické vybavenosti Běchovic a 10,268 milionů
korun ve výstavbě nového sběrného dvora.

Ing. Jiří Santolík, starosta MČ

FINANCE PRO BĚCHOVICE

Výbor pro výchovu a vzdělávání ÚMČ Praha-Bě-
chovice sděluje, že pro rok 2006 se v rozpočtu měst-
ské části předpokládá finanční položka k podpoře
zájmové činnosti v oblasti sportu, tělovýchovy, spo-
lečenské, kulturní i vlastivědné. Tato podpora se usku-
teční formou grantů.

Grant je nenárokový. Jeho výše bude stanovena
podle počtu a podle výše jednotlivých požadavků.
O grant může požádat zájmová organizace, zájmový
útvar, klub atd.

V žádosti je nutno uvést:

1) Název organizace
2) Kontaktní osoba, adresa, telefon
3) Rozvést k jaké činnosti nebo účelu bude grant použit
4) Návrh výše grantu
5) Vysvětlující poznámky (je-li třeba)

Pokyny a podmínky:

1) Termín k podání žádosti: nejdéle do 15. února 2006
2) Grant není možné použít na finanční odměny účast-

níků zájmové činnosti
3) Lze ho užít k úhradě režie zájmového útvaru (ná-

jem, nákup potřeb, materiálů, odměny pro vítěze)
4) Vyúčtovat přidělené finance lze ihned po akci, nej-

déle však do 15. prosince 2006 Výboru pro výcho-
vu a vzdělávání ZMČ

Výbor pro výchovu a vzdělávání

GRANTY 2006

ÚČETNICTVÍ – DANĚ – MZDY
pro malé organizace a živnostníky

tel.: 606 578 288, e-mail: uspo@quick.cz
kancelář: Semonická 2174, Praha 9

Hana Matoušková
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„Nesouhlasíme s necitlivým přístupem paní starost-
ky k podnětům a peticím občanů“ – jeden z bodů letá-
ku ODS s výše uvedeným názvem, který mě přiměl
říci ANO na dotaz pana starosty Santolíka, zda bych
mu pomohl s prací ve stavební komisi.

Mé konkrétní zkušenosti ze stavební komise se tý-
kaly překladiště elektrospotřebičů haly firmy SETTO.
Při první informaci o počtu vozidel, potřebných pro plá-
novaný rozvoz, jsem v komisi navrhoval, aby stavba
byla podmíněna realizací světelné křižovatky u odbo-
čení k hale z Českobrodské ulice. Výsledkem byl po-
žadavek zastupitelstva, aby byla komunikace v místě
odbočení rozšířena o přídavné dopravní pruhy - usne-
sení č. 204 z 12. května 2004 (ŽB červen 2004). Pak
projektant seškrtal počty nákladních vozů a výsled-
kem byla revokace tohoto usnesení. Nové usnesení
č. 222 z 1. července 2004 již přídavné pruhy nepoža-
duje, ale dopisem MČ Běchovice požaduje dodržení
sníženého počtu vozidel vyjíždějících denně na Čes-
kobrodskou (ŽB srpen 2004). Pan starosta přímo na
zasedání zastupitelstva prohlašuje, že budeme kont-
rolovat jejich provoz. (Ale jak si mám takovou kontrolu
představit? Nyní spekuluji – zaplatíme osobu, která
bude počítat vozy a kontrolovat, zda je dodržován de-
klarovaný počet náklaďáků? A pokud bude počet vozi-
del překročen? Úřad s tím nemůže stejně nic udělat,
neexistuje totiž žádná zákonná možnost, jak regulo-
vat již povolený provoz u soukromě podnikajícího sub-
jektu.)

Kriticky musím přiznat, že jsem si neuvědomil do-
pad na život občanů nejen v těsné blízkosti plánova-
ného překladiště. Nenapadlo to ale ani nikoho z komi-
se životního prostředí, ani pana starostu. Dnes, jako
člen Občanského sdružení, po seznámení se s doku-
mentací na Drážním úřadu ČD, se přikláním k závě-
rům magistrátu, že stavba byla povolena v rozporu
s vyhl. č. 32/1999 Sb., o závazném územním plánová-
ní Prahy. Informace spoluobčanům o rozhodnutí Ma-
gistrátu hl. m. Prahy ve věci nedodržení zákonnosti při

projednávání umístění stavby však iniciovalo pana
starostu k necitlivému zhodnocení našeho dopisu
a našeho občanského podnětu.

S politováním musím konstatovat, že nás pan sta-
rosta vyzývá ke spolupráci, ale jedním dechem do-
dává, že nemá dokumenty, se kterými bychom mohli
pracovat. (ŽB srpen 2005). Na písemnou nabídku
od sdružení ke spolupráci nad dokumentacemi nám
pan starosta odpovídá: „přijďte pracovat do komisí“.
Moje poslední zkušenost je ale taková, že poslední
tři pozvánky na jednání mi přišly den před konáním
stavební komise a byly vhozeny do schránky nájem-
ce v našem domě, takže jsem se o konání komise
dozvěděl pozdě. Pominula osvědčená minulá praxe,
že jednání komise měly na půl roku dopředu stano-
vené termíny. Čím to je, že ve výroku pana starosty
z minulého Života Běchovic: „že občanské sdružení
nepřistoupilo na nabízenou spolupráci“ vidím spíše
arogantní přístup k občanskému sdružení. Ten aro-
gantní přístup, který byl odpovědí k mému příspěv-
ku v ŽB v dubnu 2005, za který se pan starosta za-
tím omluvil jen před členy občanského sdružení
a před veřejností se asi stydí omluvit. Ten přístup,
který byl vytýkán paní starostce předcházejícího vo-
lebního období letákem ODS z roku 2002. Byl výrok
v Životě Běchovic skutečně myšlen tak, jak byl na-
psán? Proč byl volen takový útok proti občanskému
sdružení?

Za Občanské sdružení „Zdravé životní prostředí“
Lubor Horák

zdravibechovic@centrum.cz

„JE V BĚCHOVICÍCH VŠE V POŘÁDKU?“

DOPISY ČTENÁŘŮ

Ráda bych věděla, čím jsme si my, občané Běcho-
vic, „zasloužili“ současnou službu Dopravních podni-
ků. Tím myslím konkrétně změnu autobusů na lince
č. 250 z dlouhých na krátké. Než se autobus dostane
z konečné stanice na Rohožníku do Běchovic, tak je
zaplněný téměř na sto procent. Není nic neobvyklého,
že cestující i důchodového věku, pokud chtějí odjet
z některé běchovické stanice, musí stát na schůdkách.
Argument DP, že autobusy mají kratší intervaly není
ani trochu přesvědčivý. Hlavně ve špičkách, kdy jezdí
i studenti, to není poznat už vůbec.

Chceme se snad vrátit do dob minulých, kdy cesta
do Prahy se rovnala boji o každý centimetr v doprav-
ním prostředku? Ne, že bych to přímo zažila, ale znám
to z vyprávění babičky. Proč máme opět používat „tvr-
dé lokty“ abychom se dostali do autobusu? Proč se
máme uvnitř cítit jako sardinky? Pomůže úřad MČ tuto
situaci řešit?

Veronika Lážková

VRAŤTE NÁM KLOUBÁKY!

Fábera-Software
Vývoj zakázkového software

Prodej výpočetní techniky a software
– poradenství

Tomáš Fábera
Tel.: +420 724 354 620
E-mail: info@fabera-software.com
http://www.fabera-software.com

Za obsah zodpovídá autor. Text nemusí být v souladu se stanoviskem redakce.
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NAČ TA ZLOBA?

Článku věnovanému nedávné reakci pana starosty
na náš veřejný dopis nazvaný ZDRAVÍ BĚCHOVIC
jsem se původně vůbec nechtěl věnovat. Přišlo mi zby-
tečné komentovat za sebe hovořící nepřátelsky ladě-
ný odstavec v listopadovém čísle ŽB. To co mne pře-
svědčilo o nutnosti znovu napsat do Života Běchovic
je skutečnost, že totiž právě náš veřejný dopis adre-
sovaný občanům nemusel být zcela přesně pochopen.

Musím předeslat, že za veškerým obsahem naše-
ho článku si já a samozřejmě i naše občanské sdruže-
ní pevně stojíme. Na celé stránce onoho veřejného
dopisu nebyla uvedena jediná lež a samozřejmě ani
jediná nepravda či polopravda. Špatně však mohla být
pochopena ona poslední věta, ve které se praví „bylo
by lépe zachovat stávající stav“. Samotná a vytržená
z kontextu událostí může samozřejmě vyznít tak, jak jí
prezentoval pan starosta – tedy jako zpátečnicky la-
děná a negativistická. Skutečnost a pravý cíl této věty
byl skryt v delším kontextu událostí, které občanské
sdružení spolu s panem starostou již delší dobu řeší.
Tyto souvislosti mohly zapříčinit špatné pochopení prá-
vě u vás občanů, nikoli však u pana starosty, který
jako jediný tento problém zná a ví o něm. To, co pro
nás překvapivě napsal do listopadového čísla ŽB jako
reakci lze brát jako čistě účelové a vykonstruované.

Vrátím se tedy k řešenému problému. Jedná se
o zamýšlenou stavbu multifunkční skladovací haly
v prostoru současného seřaďovacího (mnohdy nepřes-
ně zvané nákladového) nádraží v Běchovicích. Mimo
takřka obludných rozměrů stavby (250x40x14m) se
nám jedná zejména o problém vzrůstu negativního za-
tížení životního prostředí, a to nejen v přímém okolí
zamýšlené haly, ale hlavně ve zbytku celé městské
části.

Problémy se mohou týkat nejen zvýšeného provo-
zu na dráze (dosud nebyly panem starostou zveřejně-
ny přesné počty vlaků vjíždějících k hale za měsíc),
ale hlavně vzrůstu zátěže silniční dopravy, zejména
kamiony. Právě počty kamionů, které se budou po spuš-
tění provozu haly pohybovat po Českobrodské ulici si
lze jen představovat. Tyto počty by si bylo velmi snad-
né vypočítat z množství vagónů vyložených na nádra-
ží. Dle slov představitelů firmy Setto by se jednalo
o 30 % veškerého dopraveného zboží do haly, zbytek
by se zpětně redistribuoval opět po železnici. Podle
důvěrných informací se domníváme, že pan starosta
již těmito počty disponuje a zůstává jen otázkou, proč
se neobjevily ve zveřejněné formě v některém z pře-
dešlých čísel ŽB.

Problém kamionů jezdících přes Běchovice I je
momentálně menší než bude za pět let. Projde-li totiž

zamýšlený projekt výstavby obchvatu Běchovic ve stá-
vající podobě, bude nájezd na jižní spojku (potažmo
dálnici D1), nyní u autosalónu Exner, zrušen. Veškerý
kamionový tranzit směrem na Brno, Kolín a dále pak
do zbytku střední a východní Evropy bude chtě nech-
tě muset probíhat přímým centrem městské části
a napojovat se za benzinovou stanicí Jet, aby zpětně
obkroužil Běchovice z jihu. To vše samozřejmě v obou
směrech. Jako poznámku lze uvést, že pracovní ná-
zev zamýšlené haly je překladiště bílého zboží pro
následnou redistribuci do střední a východní Evropy.

Věta „bylo by lépe zachovat stávající stav“ byla tedy
myšlena jako prozatímní krok, který občanské sdru-
žení navrhuje do té doby, než bude radnice ochotna
svým občanům poskytnout více relevantních informa-
cí o zamýšlené stavbě.

V duchu nesmyslného nařčení, že se autoři dopisu
schovávají za anonymitu občanského sdružení již po-
druhé uvedu své jméno a možný kontakt na naše sdru-
žení.

Za občanské sdružení „Zdravé životní prostředí“
Ondřej Martan

zdravebechovice@centrum.cz

DOPISY ČTENÁŘŮ

ELEKTROINSTALACE DO 1 000 V

rodinné domy * bytové jednotky
dílny * průmyslové rozvody
kanceláře * el. revize zařízení
přihlášky PRE a STE    *   hromosvody
rekonstrukce bytových jader
slaboproudé rozvody:

 DT, STA, ST, počítačové sítě
přípojky NN do 400 V
opravy a havárie kabelů a el. zařízení
výroba rozvaděčů NN

tel./fax: 281 970 344
tel. privát: 281 972 632
mobil: 603 413 202 Vladimír Lacina
mobil: 605 771 056 Jiří Koubský

e-mail: lacina-koubsky@cbox.cz
www.lacina-koubsky.cz

Sdružení elektro
Elektroinstalace

Lacina – Koubský
Praha 9-Újezd nad Lesy,

 Chmelická 556

korespondenční adresa:
Praha 9-Újezd nad Lesy
Chmelická 556
PSČ: 190 16

kancelář firmy:
Praha 9-Újezd nad Lesy
Sulovická 1234
Areál Stavebniny STAKO
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Vážení čtenáři. Do redakce nám přišly těsně před
uzávěrkou dva dopisy od OS „Zdravé životní prostře-
dí“. Protože jsme vás nechtěli informovat pouze jed-
nostranně, požádali jsme firmu SETTO a starostu obce
o vyjádření k některým zmiňovaným problémům.

(-red-)

Ačkoliv nejsem občanem Běchovic, snad se mohu
vyjádřit k polemice, která se rozvinula na stránkách
vašich novin o výstavbě logistického parku na pozem-
cích seřaďovacího nádraží Praha-Běchovice. Jsem jed-
natelem společnosti SETTO CZ s.r.o., která je inves-
torem této akce. Věřím, že pomohu rozptýlit zcela zby-
tečné obavy a trochu i  fámy, o kterých jsem se dočetl
ve vašem zpravodaji.

Nerad bych pouze polemizoval s dosud uveřejně-
nými názory zejména proto, že se chci vyhnout osob-
ním útokům, které z některých článků cítím. Pokusím
se spíše shrnout fakta.

O jakou se tedy jedná stavbu? Máme v plánu vybu-
dovat logistický terminál v úzké spolupráci s Českými
drahami a.s. s přímým napojením na železniční do-
pravu. Tento terminál bude součástí moderní sítě pře-
kladišť v České republice zaměřených na logistiku
nehromadných zásilek, tedy například tzv. bílého zbo-
ží (ledničky, pračky apod). Nejde tedy o středo nebo
východoevropskou centrálu, jak jsem se dočetl v jed-
nom čísle „Života Běchovic“.

Cílem projektu je převést značnou část distribuce
zboží, která se dnes odehrává za použití silniční do-
pravy na železnici. V současné době naše distribuční
vozidla ujedou cca 4 000 kilometrů denně po českých
silnicích, a to zejména po nechvalně známé dálnici D1.
Nahrazením silniční dopravy mezi hlavními centry že-

leznicí tedy ujedou kamiony po českých silnicích o je-
den milion km ročně méně.

Příjem do skladu je také plánován za použití želez-
nice. V současné době to znamená vykládku do skla-
du cca 120 vagónů měsíčně. Pokud by hypoteticky
nebyl tento projekt realizován, znamenalo by to s nej-
větší pravděpodobností návrat zboží zpět na silnici,
tedy o dalších 3 000 kamionů ročně na našich silni-
cích více.

Logistický projekt, který zamýšlíme realizovat v Bě-
chovicích, byl v letošním roce v konkurenci mnoha
dalších projektů oceněn na konferenci LOG-IN 2005
první cenou, a to zejména za své ekologické aspekty.
Myslím, že pozitivní ekologický vliv této stavby je zře-
telně patrný.

Pojďme však zpět do Běchovic. Jedna z otázek, kte-
rou možná občané Běchovic cítí jako nezodpověze-
nou, je vliv dopravy na místní životní prostředí. Chá-
pu, že pro někoho platí rčení „bližší košile než  kabát“,
že tedy pozitivní vliv na životní prostředí v České re-
publice neznamená nic ve srovnání s „obrovskými“
negativními důsledky na životní prostředí vaší obce.
Jak obrovské tedy budou? Lze je v podstatě snadno
vypočítat z výše uvedených čísel. V průměru 6 – 8
železničních vagónů denně bude vyloženo ze zahra-
ničí,  4 – 6 naloženo do dalších podobných terminálů
v ČR (Hradec Králové, Brno, Ostrava…) a zbytek bude
distribuován silničními nízkokapacitními vozidly zejmé-
na do obchodů ve středních Čechách a Praze.

Pokud použiji číslo, které jsem si přečetl ve vašem
zpravodaji, 35 000 vozidel denně projíždějících vaší
obcí, tak po dokončení terminálu stoupne tento údaj
o půl promile, a to je ještě relativní údaj, protože již
dnes část těchto vozidel vaší obcí projíždí. Pro něko-
ho jde o značný nárůst, pro jiného o nárůst zanedba-
telný. Je třeba ale ještě dodat, že tato doprava bude
probíhat zcela mimo časy dopravní špičky a  ve směru
od obce tedy na městský okruh. V žádném případě
tedy nebude projíždět centrem obce, jak jsem se do-
slechl. Požadavky na regulaci dopravy apod. jsou, dle
mého názoru, velmi přemrštěné. Opravdu si občané
Běchovic přejí vybudovat světelnou křižovatku, aby se
nepotkali s těmi několika (do pěti) vozidly, která mo-
hou vyjet z terminálu v časech, kdy jezdíte do zaměst-
nání?

Druhým významným aspektem je také stav a využi-
tí seřaďovacího nádraží Praha-Běchovice. Je zřejmé,
že kapacita tohoto nádraží je v současné době naddi-
menzována, a proto České dráhy uvažují již několik
let o využití nadbytečných ploch, které mají ve vlast-
nictví. Náš projekt logistického centra nebyl zdaleka
jedinou možností. České dráhy a.s. velmi reálně uva-
žovaly a uvažují o kontejnerovém překladišti, o pře-
kladištích hromadných substrátů apod. Tedy využití,
které je v souladu s územním plánem a které by život

JDE O ZDRAVÍ A EKOLOGII?

SPECIALIZACE NA DODÁVKY
A UŽITKOVÉ VOZY DO 3,5 T

VÝKUP ZA HOTOVÉ  •  KOMISNÍ PRODEJ

 PROTIÚČET

LEASINGY A ÚVĚRY  • PORADENSKÁ ČINNOST

Severní XI – 2458/1,  141 00 Praha 4-Spořilov
GSM 776 005 050, 776 008 080

Tel./fax 272 761 888
e-mail: info@dodavky.com www.dodavky.com
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v obci ovlivnilo mnohem negativněji. Těžko lze vlastní-
kovi upírat jeho právo na využití vlastnictví v souladu
se zákony. Těžko lze nutit vlastníka, aby své pozemky
nechal ležet ladem. Náš projekt je tedy pro životní pro-
středí příznivější alternativou i k těmto projektům.

Je nepochybné, že přemístění naší firmy do Bě-
chovic s sebou přinese pro občany Běchovic i mnohá
pozitiva. Dočetl jsem se, že ohrozíme zaměstnanost
běchovických občanů, opak je pravdou. Z logiky věci
jednoznačně vyplývá že naopak vytvoříme v Běchovi-
cích nová pracovní místa.

Snad také stojí také za zmínku, že umístění naše-
ho daňového sídla do Běchovic, ke kterému jsme se
zavázali, bude mít pro obec a její občany i konkrétní
finanční význam. Příjem z našich daní nepřímo posílí
i rozpočet obce. S očekávanými daňovými změnami
tento příjem pravděpodobně i poroste.

Jako firma podnikající na českém trhu cítíme od-
povědnost za vlivy naší činnosti na životní prostředí,
nejsme zlatokopové, kteří přijdou, odejdou a zanechají
za sebou spoušť. Podnikáme již 15 let pod stejnou
hlavičkou a jsme si vědomi, jak důležitý je i pozitivní
pohled veřejnosti na naši firmu. Nejsme ani nadná-
rodní anonymní společnost, máme konkrétní vlastní-

stavební systém ECOTON (dovoz Německo) velmi výhodné ceny, SUPERTHERM
POROTHERM, THERMBLOCK dále YTONG, PORING, veškeré cihly, překlady,
stropní systém MIAKO a HURDIS – slevy až 20 %
řezivo latě, prkna, trámy, fošny, krovy na zakázku
střešní tašky BRAMAC, KM BETA, TONDACH a ostatní systémy (plech, lepenka)
cement, vápno, malty, omítky, betony, štuky, lepidla, sádry, sanační omítky, keraštuk,
penetrace KNAUF, BUILDING – slevy až 15 %
tepelné izolace ORSIL, ISOVER, polystyren, lepenky, tekuté lepenky – slevy až 15 %
barvy, ředidla, akrylát, PU pěny, silikáty DEN BRAVEN – slevy až 10 %
dveře, okna, zárubně, hutní materiál, bet. sítě, žebírková ocel – slevy až 10 %
kompletní sádrokartonový systém KNAUF – slevy až 15 %
vnitřní a fasádní barvy PRIMALEX – slevy až 10 %
betonové dlažby a obklady, keramické dlažby a obklady – slevy až 10 %
velký výběr nářadí, žebříky, ochranné pomůcky aj. – slevy až 10 %
ztracené bednění, betonové tvárnice, plotové prvky, obrubníky
komínový systém SCHIEDEL – slevy až 10 %
střešní okna VELUX, PRIMA FENESTRA – slevy až 10 %

(slevy z ceníku výrobců)
+ rozvoz materiálu LIAZ s HR, IVECO s HR 14 m
+ kompletní zásobování staveb a kamionové dodávky
+ základní slevy pro staveb. Firmy a individuální slevy dle domluvy ve stavebninách

STAVEBNINY STAKO
Sulovická 1234, Praha 9-Újezd nad Lesy

Tel: 281 972 245-6, 724 271 834, 728 874 254
e-mail: stako@volny.cz

®

ky a jako takoví jsme kdykoliv ochotni se osobně sejít
a věcně prodiskutovat celou problematiku. Nemáme
zájem být ve sporu s občany Běchovic, naopak uvítá-
me jakýkoliv konstruktivní dialog, jehož cílem bude najít
způsob, jak společně existovat v daném prostoru.

Ing. Tomáš Hanzlík
jednatel společnosti SETTO CZ s.r.o.

Vážení čtenáři nerad vás okrádám o čas čtením
následujících řádků. Nechtěl jsem původně na články
pánů Ing. Horáka a Martana vůbec reagovat. Protože
se články dotýkají mé osoby, zastupitelstva a Úřadu
městské části, bylo mi doporučeno několik vět napsat.
Oba články jsou reakcí na odstavec zápisu ze zasedá-
ní ZMČ, který byl uveřejněn v minulém čísle Života
Běchovic. Názor na dopis Občanského sdružení (OS),
který jste před časem nalezli ve svých poštovních
schránkách, jsem vyslovil na říjnovém zasedání ZMČ
a nemám na něm co měnit. Důvody rád uvedu, ale
odmítám diskuzi na stránkách ŽB. Reakci obou pánů
považuji za nepřiměřenou. Nebo asi svými články sle-
dovali jiný cíl, mně nečitelný.

ABY BYLO JASNO ...
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Několik poznámek k článkům.  Zastupitelstvo MČ na
několika zasedáních projednávalo problémy výstavby
haly SETTO. Po zvážení všech záporů i kladů přijalo
většinou hlasů usnesení, která jsou všeobecně zná-
má. Zopakuji údaje týkající se provozu haly SETTO,
které byly několikrát veřejně publikovány. Rozměry haly
uvedené v článku odpovídají. K hale bude Českými
drahami průměrně za den  přistaveno sedm vozových
jednotek na vykládku do haly.  Pět vozových jednotek
bude průměrně denně naloženo a distribuováno po
železnici do dalších terminálů. Rozvoz zboží do skla-
dů po středních Čechách bude od haly realizován max.
18 jízdami za den nákladními auty o nosnosti cca 8 t,
převážně v době mimo dopravní špičku. Vlastní pro-
voz v hale bude zajišťován vozidly s elektropohonem.
Jiné informace o provozu haly starosta ani zastupitelé
a radnice nemají. Pane Martane, jestliže máte „důvěr-
né informace“, že starosta disponuje počty vlaků
a nechce je zveřejnit, vyměňte prosím zdroj informa-
cí, lže vám.

Správní řízení k vydání rozhodnutí o umístění stav-
by dosud není ukončeno. Všechny závěry a podněty
jsou proto předčasné. Řešme je po ukončení správní-
ho řízení, jehož výsledek nemůžeme předjímat.

Ke komisi výstavby. Pane Horáku, vy dobře víte, že
termíny schůzí komise výstavby jsou stanoveny na dny
konání porad zastupitelstva od šestnácti hodin. Vzhle-
dem k nejasnosti ve vašich poštovních schránkách za-
řídím, že pozvánky budete dostávat elektronickou poš-
tou a telefonem. Jste jediný z členů komise, který
s touto výtkou přichází.

Když jsem nastoupil do funkce, předsevzali jsme si
se zastupiteli, že budeme v maximálně možné míře
otevřeně informovat občany o své práci a dění v obci.

To plníme. Ano, nemůžeme poskytnout dokumentace
a informace, které nemáme.

Nevím, zda OS zaregistrovalo prvé dílčí úspěchy
práce zastupitelstva a mé na zlepšování životního pro-
středí obyvatel ulice V Potočinách a U Vrby. Sběrna
železného šrotu se odstěhovala z prostoru nad rodin-
nými domky a je mimo zástavbu. Projekt „koridoru“
Úvaly–Běchovice pro územní rozhodnutí byl inves-
torem upraven a protihluková zeď, která měla být
původně umístěna u kolejí pro osobní dopravu, je
umístěna v katastru Běchovic na hranu železniční-
ho náspu. Obytná zóna Běchovic bude zdí odděle-
na od veškerého provozu na tělese železnice. Pro-
tihluková zeď bude realizací stavby ukončena cca 100 m
západně od posledního domu v ulici V Potočinách. Dle
mého názoru výrazně zlepší životní prostředí nejen
v této ulici, ale v celé MČ.

Vážení pánové, nebylo by slušnější a vkusnější vy-
řizovat si výhrady a připomínky v osobní diskuzi než
přes stránky zpravodaje? Přes vaše výhrady věřím
v dobrou a efektivní spolupráci s vámi. Má ruka je stá-
le podaná. Telefon i e-mail na mě znáte. Po mé po-
slední návštěvě schůzky OS je řada na vás.

Vážení čtenáři. Přečtěte si prosím příslušný odsta-
vec ze zápisu z jednání ZMČ v ŽB č. 11, články obou
pánů i mou reakci na ně a dle své nátury posuďte je-
jich arogantnost, nepřátelskost, nesmyslná nařčení
a útočnost. Děkuji vám za váš čas.

Při jednání s panem ředitelem Ústavu dopravního
inženýrství hl. m. Prahy jsem získal zajímavý graf, kte-
rý zobrazuje dopravu v Běchovicích. Dovolte mi, abych
s ním seznámil i vás.

Ing. Jiří Santolík, starosta

Ústav dopravního inženýtrství hlavního
města Prahy provedl měření intenzity auto-
mobilové dopravy v Běchovicích v roce 2004.
Měření bylo prováděno v pracovní dny od
6.00 do 22.00 hodin. První číslo udává cel-
kový počet aut, která projela po silnici. Dru-
hé číslo označuje počet nákladních aut
a autobusů. Silná křivka naznačuje sílu
provozu na Pražském okruhu (56 000 aut),
křivka vpravo od ní je Českobrodská, kde
naměřili 19 000  – 23 000 aut  za den.

Je zarážející, že uli-
cemi Do Říčan a Ke
Kolodějům projede
denně 3 500 aut, z toho
200 nákladních. Ulice
Mladých Běchovic byla
v roce 2004 zatížena
přes osmi tisíci auty.
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Příjemné a pokojné prožití vánočních svátků
v kruhu svých nejbližších,
 v roce 2006 pevné zdraví,

hodně osobních i pracovních úspěchů
vám i vašim blízkým přeje

starosta, zastupitelé,
pracovníci

Úřadu městské části Praha-Běchovice
a redakční rada Života Běchovic.

Děkujeme vám za dosavadní podporu a spolupráci a těší-
me se na spolupráci

v roce 2006.

SMUTNÁ ČÍSLA ZE SILNIC

                úsek dopravních nehod                                   2002 2003 2004

Křižovatka Českobrodská x Do Říčan 9 4 12
křižovatka Českobrodská x Ml. Běchovic 9 5 6
nájezd na Pražský okruh (PO) 15 18 17
ulice Ml. Běchovic až k Božanovské 19   7 14
Českobrodská od ul. Do Říčan k ul. Ml. Běchovic 32 13 18
Českobrodská od ul. Do Říčan k nájezdu na PO 15 9 14
Českobrodská od ul. Ml. Běchovic ke Staroklánovické 57 71 61
ulice Do Říčan až k ul. Netlucké 7 7 6
ulice Ke Kolodějům až k ul. V Lipách 12 12 14

Součástí každých zpráv v televizi nebo v rozhlase,
v každém deníku jsou pravidelně zprávy o doprav-
ních nehodách. Do této černé statistiky patří i neho-
dy, které se odehrají v regionu naší obce. V letech
2002–2004 zaznamenali na našich silnicích policisté
celkem 521 nehod, při nichž zemřeli tři lidé a osm
bylo těžce zraněno. K lehkým zraněním došlo v 92
případech. Který úsek byl v našem okolí nejnebez-
pečnější? Jednoznačně Českobrodská silnice mezi
křižovatkou Mladých Běchovic a Staroklánovickou.
Zde se událo v roce 2002 celkem 57 nehod, o rok
později 71! a v loňském roce 61 havárií. V sedmi pří-
padech se jednalo o střet auta s chodcem.

Chtěl bych apelovat na řidiče i chodce, aby přede-
vším v tomto zimním období dávali na všech úsecích
Českobrodské i ostatních silnic velký pozor. Ranní

mlhy, šero po celý den nebo ostré protisvětlo při vý-
chodu slunce patří k zimním trampotám. Přes zapo-
cené sklo řidič nevidí chodce na přechodu, ten se
domnívá, že má přednost a možnost střetu je téměř
neodvratná.

Doporučoval bych všem dětem, ale dospělým, v tom-
to období co nejpestřejší oblečení, pokud možno s re-
flexními odrazkami. Alespoň tím se může chodec nebo
cyklista chránit před řidiči, kteří jsou líní chvilku ráno
počkat až se okno odmlží. Řidiči dovedou být bezo-
hlední i sami k sobě. Proč by se unavovali sundavá-
ním sněhu ze střechy a kapoty, když to stejně za jízdy
spadne. Že tento sníh může spadnou na okno autu
jedoucímu vzadu? To jim přeci nevadí. A tak než zač-
nete číst tabulku dopravních nehod, zamyslete se nad
těmito několika řádky a přizpůsobte své chování
zimnímu období. Chvilka času před jízdou může za-
chránit nejeden lidský život. Snažme se, aby se sta-
tistika pro příští roky obešla bez účasti řidičů a chod-
ců z Běchovic.

A ještě na závěr jedno malé
upozornění. Občas se v zimě
stane i u nás, že napadne sníh
a teploty klesnou výrazně pod
nulu. Pamatujte, že zámková
dlažba, sníh a nízká teplota způ-
sobí nepříjemnou klouzačku.

Spěchejme tedy pomalu!
Vždyť už J. A. Komenský říkal:
„Veškeré kvaltování, toliko pro
hovado dobré jest“. A v zimě
to platí dvojnásob.

 (-red-)
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NOVÁ LINKA  MHD

Směr Černý Most –––> Háje
Z Černého Mostu Od nádraží

5 00  30 5 07  37
6 00  30 6 07  37
7 00  30 7 07  37
8 00  30 8 07  37
9 00 9 07
10 00 10 07
11 00 11 07
12 00 12 07
13 00  30 13 07  37
14 00  30 14 07  37
15 00  30 15 07  37
16 00  30 16 07  37
17 00  30 17 07  37
18 00  30 18 07  37
19 00 19 07

Směr Háje –––> Černý Most
Z Hájí Z Dubečku

5 50 6 02  32
6 20  50 7 02  32
7 20  50 8 02  32
8 20  50 9 02  32
9 20 10 32
10 20 11 32
11 20 12 32
12 20 13 32
13 20  50 14 02  32
14 20  50 15 02  32
15 20  50 16 02  32
16 20  50 17 02  32
17 20  50 18 02  32
18 20  50 19 02  32
19 20  50 20 02

Od 1. prosince zahájí zkušební povoz nová autobu-
sová linka číslo 240. Pojede z Černého Mostu přes
Běchovice do Dubče a dále přes Měcholupy, Petrovi-
ce na konečnou metra Háje. Ve zkušebním provozu
bude stanici v Běchovicích shodná s linkou 250, poz-
ději by měla být vybudována zastávka v ulici Do Říčan
v prostoru u veterinární ordinace. To ale záleží na tom,
zda bude spoj využíván. Doba jízdy této linky je 34

Stanice linky
0 Černý Most 
7 Nádraží Běchovice
13 Škola Dubeč (#)
14 Lázeňka (#)
15 Dubeček (#)
18 K Dubečku (#)
21 Sídliště Horní Měcholupy
22 Sídliště Horní Měcholupy
23 Na Vartě
24 Bolevecká
26 Nové Petrovice
27 Poliklinika Petrovice
28 Rezlerova
29 Sídliště Petrovice
30 Jakobiho
33 Horčičkova
34 Háje 

         Směr Černý Most –––> Rohožník
Pracovní den Sobota

neděle

5 10  20  30  40 48  55 5 34
6 02 int. 4-5 min. 6 04  34
7 03  07 12  17  22  28  38  48  58 7 04  34
8 08  23  40 8 03  33
9 03  33 9 03  33
10 03  33 10 03  33
11 03  33 11 03  33
12 03  33  57 12 03  33
13 12  27  42  57 13 03  33
14 06  14  22  29  37  44  52  59 14 03  33
15 07  14  22  29  37  44  52  59 15 03  33
16 07  14  22  29  37  44  52  59 16 03  33
17 07  14  22  29  37  44  52  59 17 03  33
18 08  17  26  36  46  56 18 03  33
19 06  16  27  40  53 19 03  33
20 09  25  44 20 03  33
21 04  34 21 04  34
22 04  34 22 04  34
23 04  34 23 04  34
00 04  34 00 04  34

           Směr Běchovice –––> Černý Most
Pracovní den Sobota

neděle

5 01  11  21  31  41  49  55 5 40
6 00 int. 4-5 min. 6 10  40
7 02 int. 4-6 min. 7 10  40
8 05  15  25  35  45  57 8 10  40
9 11  37 9 10  40
10 07  37 10 10  40
11 07  37 11 10  40
12 07  37 12 10  40
13 07  31  46 13 10  40
14 01  16  31  40  48  55 14 10  40
15 03  10  18  25  33  40  48  55 15 10  40
16 03  10  18  25  33  40  48  55 16 10  40
17 03  10  18  25  33  40  48  55 17 10  40
18 03  11  21  31  41  51 18 10  40
19 01  16  31  46 19 10  40
20 01  16  40 20 10  40
21 10  40 21 10  40
22 10  40 22 10  40
23 10  40 23 10  40
00 01 00 01

Linka 250

Linka 240

minut. Stanice označené # jsou na znamení! Jezdí pou-
ze v pracovní dny.

Současně s touto změnou došlo v listopadu ke změ-
ně autobusů linky 250. Kloubové autobusy byly nahra-
zeny malými a současně s tím došlo ke zkrácení inter-
valu mezi jednotlivými spoji. Z tohoto důvodu přináší-
me aktualizovaný jízdní řád linky 250. Odjezdy jsou
uváděny ze stanice Černý Most. Po přičtení sedmi
minut získáte čas odjezdu ze stanice Nádraží Běcho-
vice. Směr do Prahy je uváděn ze stanice Běchovice
u Pošty).
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K PŘEDVÁNOČNÍ POHODĚ

Výstava ČESKÉ BETLÉMY

30.11. 2005–8. 1. 2006
Autor výstavy: František Valena

 (Předseda Spolku českých betlémářů)
Muzeum hlavního města Prahy,
 Na Poříčí 52, 180 00 Praha 8

Otevřeno denně kromě pondělí 9.00 – 18.00 hod.

Připravovaná vánoční výstava více než dvaceti bet-
lémů z celé republiky by měla být především přitažli-
vou diváckou událostí, určenou pro děti i dospělé, pro
laiky i odborníky. Dominantou celého výstavního pro-
storu bude dřevěná svatá Rodina v životní velikosti
včetně aranžovaného chlívku. Vánoční atmosféru celé
expozice podpoří i centrálně umístěný ozdobený vá-
noční stromek včetně dětských hraček pocházejících
z konce 19. a začátku 20. století. Ve vitrínách po obvo-
du výstavní síně budou návštěvníkům představeny bet-
lémy nejen historické, ale i práce současných autorů.
Divák tak bude mít možnost porovnat, jak hluboko je
betlémářská tradice u nás zakořeněná.

Vystaveno bude i několik velkých stavěcích betlé-
mů ať už dřevěných z Příbramska, anebo malovaných
na kartonu z Ústí nad Orlicí. Výjimečnost našeho stře-
doevropského regionu je v tom, že na tak malém úze-
mí vznikly betlémy s velkou rozdílností. Ať už co se
týče výtvarného názoru, anebo techniky výroby. Na-
příklad z Třeště na Českomoravské vysočině jsou zná-
mé betlémy dřevěné vyřezávané. O několik kilometrů
dál v Třebíči vznikaly betlémy ručně malované na kar-
tonu. Instalace výstavy i výběr exponátů by měl v ná-
vštěvníkovi vyvolat atmosféru klidu a vánoční pohody.

Předobrazem skutečných jesliček a betlémů byl
počin svatého Františka z Assisi, který v lesní jeskyni
poblíž obce Grecio v italské Umbrii o Vánocích roku
1223 nechal u prázdných jeslí s živým volečkem

Dřevěný polychromovaný betlém, autor Petr Světlík, 1990

Příbramské dřevěné
jesličky prodávané
na Svaté hoře na
začátku 20. století

a oslem sloužit mši, která se stala předobrazem sku-
tečných jesliček a betlémů tak, jak je známe z dneška.
Takto sloužená štědrovečerní mše našla velkou obli-
bu nejen u řádových bratří, ale i u obecného lidu.
O šíření tohoto zvyku po celé Evropě se pak velkou
měrou zasloužili Jezuité z řádu Tovaryšstva Ježíšova,
kteří první jesličky ve střední Evropě postavili v koste-
le sv. Klimenta v Praze a to již v roce 1560, a to z figur
v životní velikosti, buď plošných, malovaných na dře-
věných deskách nebo vyřezávaných ze dřeva, někdy
i kostýmovaných.

Největší rozkvět stavění jeslí nastal v baroku. Bet-
lémy z té doby se sestávaly z figur v životní velikosti,
a to buď plošných, malovaných na dřevěných deskách
nebo vyřezávaných ze dřeva, někdy i kostýmovaných.
Tento církevní zvyk byl za panování Josefa II. ozna-
čen za naivní a církve nedůstojný, a proto byly betlé-
my panovníkovým nařízením vydaným kolem roku
1780 z kostelů vykázány. Obliba betlémů byla ovšem
tak veliká, že si je zprvu šlechtici, posléze i prostí lidé
začali stavět doma sami. Paradoxní tudíž je, že záka-
zy Josefa II. se největší měrou zasloužily o vznik bet-
lémářství v Čechách. Figurky do betlémů byly vyrábě-
ny ze dřeva, papíru, vosku nebo i z chlebové střídky.

Touto skutečností se nechal inspirovat autor výsta-
vy výtvarník František Valena, který vytvořil dřevěný
betlém Svatá Rodina v životní velikosti včetně aranžo-
vaného chlívku. On sám začal sbírat betlémy před 15
lety. První betlém koupil ve svých sedmnácti letech od
jedné stařenky v Příbrami. Dále jeho putování za sym-
bolem Vánoc pokračovalo do dalších regionů republi-
ky. Skvosty nalezl například v Ústí nad Orlicí a v při-
lehlých obcích. Ten ústeckorlický patřil majiteli továrny
na textilie a jeho dvě dcery jej měly v dědictví spra-
vedlivě rozděleny na dvě poloviny. F. Valenovi se po-
dařilo získat obě poloviny, které byly od sebe odděle-
ny čtyřicet let.

Kromě F. Valeny budou na výstavě zastoupeny i prá-
ce výtvarníků J. Součka a dalších tvůrců, kteří se bet-
lémářské tématice věnují.

Alexandr Lukeš
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Víno v srdci blaho plodí,
mnoho vína vždy však škodí.

Ať už jde o jakoukoliv slavnostní příležitost, nechy-
bí na našich stolech víno. Při nákupu se setkáváme
s nápoji v různých tvarech láhví, s nejrůznějším vzhle-
dem etikety, označení a samozřejmě také s velmi roz-
dílnou cenou. V současné bohaté nabídce bychom
mnohdy uvítali radu, a právě proto jsme připravili mini-
seriál o víně.

Statistiky hovoří o rostoucí spotřebě vína u nás.
Podle situace v sousedních zemích se dá předpoklá-
dat, že bude mít nadále stoupající tendenci.

Jako zákazníci dáváme výrazně přednost domácím
vínům, i když se vstupem do EU se u nás etablovaly
i mnohé zahraniční firmy. Má to své opodstatnění.
V domácí nabídce se lépe orientujeme, k určitým ob-
lastem máme osobní vztah a neradi se pouštíme na
neprobádanou půdu. Seriál, který dnes otevíráme, se
bude věnovat i zahraničním vínům, ale začneme u nás
doma.

Nejprve trocha teorie. Vinná réva je jednou z nej-
starších kulturních rostlin a dá se říci, že provází člo-
věka od počátků jeho existence. U nás se pěstuje na
několika místech. Český vinařský region se zařazuje
do dvou vinařských oblastí:

1) Čechy, kde jsou podmínky pěstování podobné
jako v Německu, se dělí na podoblast mělnickou s vi-
nicemi na Mělníku, Karlštejně, v Praze, v okolí Kolína,
Čáslavi a Kutné Hory a podoblast litoměřickou s vini-
cemi v okolí Litoměřic, Žernosek, Mostu a Roudnice.

2) Morava má pěstební podmínky srovnatelné s vi-
nařskými oblastmi Rakouska a Slovenska. Vinařství je
rozšířené na větších plochách, moravská vína jsou také
známější. Vinařský region se dělí na několik podob-
lastí. Slovácká podoblast zahrnuje vína z Bzence,
Mutěnic, Kyjova, Uherského Hradiště, Podluží a Stráž-
nice. Mikulovskou podoblast tvoří města Mikulov
a Valtice se širokým okolím, dále je to podoblast vel-
kopavlovická, brněnská a znojemská.

Označení těchto podoblastí pravidelně nacházíme
na etiketě a mnohé z nich poznáme už na dálku podle
typického tvaru láhve a výtvarného motivu. Na etike-
tách můžeme najít ještě další výrazy, a proto se o nich
zmíníme. Víno bývá označené jako stolní, jakostní
odrůdové, jakostní známkové a jakostní s přívlastkem.
Tato označení mají přesný význam, nemohou se libo-
volně zaměňovat. Asi nejstabilnější chuť, takovou, na
jakou jsme léta zvyklí, najdeme u jakostních známko-
vých vín. Jakostní vína odrůdová musejí mít přede-
psané procento obsahu z označené odrůdy, chuť tedy
více závisí na ročníku, na tom jak byl rok hroznům
příznivý. U jakostních vín může být dále uvedena od-

růda nebo odrůdy, z nichž bylo víno vyrobeno, název
vinařské podoblasti a obce.

Vína s přívlastkem jsou označena jako kabinetní
víno, pozdní sběr, výběr z hroznů, výběr z bobulí, vý-
běr z cibéb, ledové víno nebo slámové víno. Opět jde
o přesně stanovené podmínky, kdy se smí použít kte-
ré označení. Zjednodušeně řečeno, hrozny pro výro-
bu těchto vín musejí mít stanovený stupeň cukerna-
tosti (od 19 stupňů u kabinetního vína po 27 stupňů
u vína ledového a slámového a 32 stupňů u výběru
z cibéb) a musí splňovat další požadavky. Např. cibé-
by jsou vybrané bobule s ceněnou ušlechtilou plísní
šedou, ledové víno se vyrábí z hroznů, sklizených až
při teplotách minus 7 stupňů a nižších a hrozny pro
výrobu slámového vína musejí být po dobu tří měsíců
uloženy na slámě či rákosu. U těchto vín se na etiketě
též uvádí obec a viniční trať (vinice), odkud hrozny
pocházejí.

Chceme-li tedy opravdu dobré víno, vybereme si
některé z vín přívlastkových a pro začátek nejlépe ve
vinotéce, kde máme možnost ochutnat a nekupovat
tak „zajíce v pytli“.

Připravila Zdena Púčeková

NEKUPUJTE „ZAJÍCE V PYTLI“
Zvířátka pozor!

CHOVATELSKÉ POTŘEBY
Praha 9-Újezd nad Lesy

Na Rohožníku v areálu Julius Meinl

Krmiva a mražené maso pro psy, kočky,
hlodavce, ptáčky, rybičky i terárijní zvířata,
mouční červi, cvrčci, steliva, hajátka,
klece, misky, vodítka, knihy,
výcvikové pomůcky.
Nabídka živých hlodavců.
Chovatelská inzerce zdarma.

Ucelené vyživovací programy:
Purina * Eukanuba * Royal Canin *
Eagle Pack Nutro
Acana * K9 * Nutram * Animonda
Proti blechám a klíšťatům:

 obojky, postřiky, šampóny.

Přijímáme platební karty,
nabízíme odvoz zboží
do vašeho domova ZDARMA.

OTEVŘENO
PO – PÁ od 10 do 18 hodin
v SOBOTU od   9 do 12 hodin.

Informace na telefonu:
608 982 295,
608 774 070,
281 970 757.
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NAJÍT SVŮJ DÍL ODPOVĚDNOSTI

Ohlédnutí za výročím 17. listopadu

Státní svátky by se neměly stávat jen předmětem symbolic-
kých a často jen alibistických gest, ale i příležitostí k nejrůznějším
oslavám, kulturním akcím a také příležitostí k přemýšlení o tom,
kam se naše současná společnost ubírá. Někteří z nás možná
naivně mysleli, že v roce 1990 nemělo cenu zakazovat Komunis-
tickou stranu Československa, že komunisté zaniknou jako slepá
odnož politické evoluce. Důsledky této lehkovážnosti pociťujeme
dnes o to silněji, neboť současná KSČM získává čím dál tím sil-
nější mandát k tomu podílet se na vládnutí v této zemi. Je třeba
ale svými postoji dávat jasně najevo, že partnerem pro zodpověd-
ného a demokraticky uvažujícího politika komunisté nikdy nemo-
hou být. V tomto duchu pak současný premiér Paroubek jako vě-
rohodný vypadat nemůže. Jakákoliv spolupráce s komunisty by
totiž bylo popřením základních polistopadových idejí většiny poli-
tickým stran a hnutí. Zatímco levice s komunisty koketuje, strany
od středu doprava si naštěstí zachovávají svou tvář. Tyto strany
se totiž na rozdíl od sociální demokracie a komunistů nespoléhají
na líbivé a nezodpovědné sliby na dluh, což není znakem nedo-
statku sociálního cítění, ale výrazem společenské odpovědnosti
ve smyslu svobodně konající jedinec – svobodná společnost. Po-
třebujeme silný stát, ne však jako silnou byrokratickou organizaci
plnou přebujelých ministerstev a státních úřadů, které nám přika-
zují, co můžeme a nemůže činit. Potřebujeme stát jako svobod-
nou společnost složenou ze zodpovědných individualit, kteří jsou
schopni spolu pracovat na ekonomické prosperitě státu motivač-
ním systémem a ne milionářskou daní. A taková ekonomická pro-
sperita pak s sebou přináší i prostředky na vědu, vzdělání a také

na sociální systém. Tyto perspektivní před-
poklady rozvoje společnosti jsou vládou
dlouhodobě upozaďovány a jejichž podce-
ňování by se nám mohlo v budoucnosti vy-
mstít. Výročí 17. listopadu by proto mělo
být připomenutím nejen osobní odvahy
mnohých občanů, ale nabízí nám možnost
hledat v sobě to kvalitnější v nás – pocit
zodpovědnosti.

Michal Jiřík
předseda místního sdružení ODS

Potkat v Běchovicích krásného hnědáka, bělouše nebo
poníky není v poslední době nic divného. Kluky, kteří
jeli do Prahy jezdit na skejtu, překvapil před poštou
pštros. Po upozornění paní Císařové přijel policista,
který se jej snažil marně chytit. To se podařilo až ma-
jiteli za pomoci dalších policistů.

FOTO ČTENÁŘŮ

SÍDLO FIRMY
PRAHA 10-DUBEČ

PLASTOVÁ OKNA,
        ŽALUZIE, TĚSNĚNÍ

OTEVŘENO:
PO-ČT: 8.00 – 17.00
PÁTEK: 8.00 – 12.00

PROVOZOVNA SE VZORKY

TEL.: 272 703 018 AREÁL VÚ BĚCHOVICE
MOBIL: 602 780 346 PODNIKATELSKÁ 539
WWW.AKPA.CZ PRAHA 9-BĚCHOVICE
INFO@AKPA.CZ
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Dne 2.11. 2005 žáci 1. a 2. třídy se vydali do Prahy
za kulturou. Navštívili jsme divadlo Gong, kde jsme
zhlédli pohádku Kašpárek a ztracená princezna. Před-
stavení se dětem moc líbilo a těší se na to, až se zase
vydají na výlet za kulturou.

Alena Silovská

Škola v listopadu
• Paní knihovnice Věra Santo-

líková vyhodnotila soutěž obráz-
ků z děl Boženy Němcové a pře-
dala vítězům ceny, krásné knihy.
Chtěl bych ještě jednou poděko-
vat za soutěž a také za to, jak do-
káže naše děti zaujmout a „při-
táhnout“ ke knížkám.

V letošním roce v naší škole opět pracuje keramic-
ký kroužek. Škola zakoupila vlastní pec, která je zatím
bohatě využívaná. Ve čtyřech kroužcích pracuje 55 dětí,
od malých prvňáčků až po deváťáky. Vyrobili už spoustu
velmi pěkných věcí a zatím je vidět, že je práce s hlí-
nou moc baví. Fotografie prací jsou možné vidět na
stránkách školy www.zsbechovice.cz.

Co všechno to obnáší si
mohli vyzkoušet i jiní. V pon-
dělí 21. a 28. 11. 2005 večer
se v keramické dílně sešli
i dospělí. Veřejnosti byla
umožněna prohlídka kera-
mické dílny. Každý z pří-
chozích využil i možnosti
vytvořit si několik vlastních
výrobků podle své fantazie.
Někteří použili nabídnuté
šablonky, tvořítka, vykrajo-
vátka. Při dobrém cukroví
a vánoční hudbě si řada z nás vyrobila několik vánoč-
ních dárků nebo ozdobiček na stromeček. Fantazii se
meze nekladly a práce dopadly velmi dobře.

Snad i tato akce přispěla k vytvoření pěkné předvá-
noční pohody, k odpočinku a relaxaci v tomto dešti-
vém a smutném listopadovém čase.

Děkujeme paní Žaloudkové, která napekla cukroví
a všem milým příznivcům, kteří se přišli podívat. Po-
kud bude zájem, umožníme opakování podobné akce
na jarní téma někdy v březnu.

Termín konání bude uveřejněn opět na plakátech
u obchodu, na nástěnce MŠ a ZŠ, čtenářům ŽB bude
oznámen v březnovém čísle.

Zdeňka Svátková a Radka Žaloudková

• Děkuji paní Razimové za povedené loutkové před-
stavení pro děti ze školní družiny. Dětem i paním uči-
telkám se představení velice líbilo.

• Firma Ekis provádí opravu izolace vnější stěny
školy pro zamezení pronikání vlhkosti do suterénu
školy. Firma Rybář provedla opravu plynofikace školy
dle současných norem.

• Na zahradu mateřské školky byla vybudována to-
lik potřebná branka z ulice Mýtní. Své hlavní využití
najde při vyzvedávání dětí při pěkném počasí.

• Protože toto vydání ŽB je v letošním roce posled-
ní, dovolte mi, abych jménem celé školy popřál všem
čtenářům Života Běchovice pohodové Vánoce a šťast-
ný vstup do nového roku.

Jaroslav Svátek, ředitel školy

Z keramické dílny naší školy

Dne 4.10. 2005 se konal ve škole první sběr staré-
ho papíru a plastových víček v tomto novém školním
roce. Starého papíru děti s pomocí rodičů nasbíraly
celkem 13 051 kg. Plastová víčka se už do kontejneru
nevešla a musela se nechat ve škole až do dalšího
sběru. Na prvním místě je zatím 5. třída s 2 061 kg.

I vychovatelky ze školní družiny se zapojily do sbě-
ru a nasbíraly pro družinu 206 kg papíru.

V úterý 15.11. 2005 navštívilo školní družinu diva-
dlo Paleček pod vedením paní Razimové. Program
divadla byl na téma bacily. Dětem se to moc líbilo, pro-
tože mohly vstupovat do děje pohádky. Z pořadu  si
děti odnesly plno užitečných rad o tom jak bojovat proti
bacilům. Cena programu byla 30,– Kč. Rády bychom
poděkovaly paní Razimové za uskutečnění divadélka
pro děti ze školní družiny. Před koncem roku plánuje-
me navštívit knihovnu a vánoční Prahu.

Kateřina Kuková

Eliška Režňáková z 1. třídy přebírá cenu za 1. místo ve výtvarné
soutěži od knihovnice Věry Santolíkové.

Z MIMOŠKOLNÍ ČINNOSTI

VÁNOCE S KERAMIKOU
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Dne 9. 11. 2005 jela
8. a 9. třída na naučnou
besedu o kriminalitě
mládeže, která se kona-
la v KD Barikádníků.
Programem nás prová-
zel Josef Klíma, kterého
známe z pořadu NA
VLASTNÍ OČI.

 Vypravoval nám pří-
běhy lidí, kteří byli sluš-
ní, ale přesto se dostali
do vězení, protože se
nechali nachytat mafiá-
ny nebo drogovými de-
alery a jejich život se úpl-
ně změnil ze dne na den.
Při pořadu jsme mohli
nosit na pódium otázky
(napsané na papírku),
na které pan Klíma poz-
ději odpovídal.

Tento pořad byl vel-
mi zajímavý, poučný a doporučil bych ho všem, které
by toto téma zajímalo.

Martin Cach 8. třída

V pondělí 14. listopadu běchovická tělocvična uví-
tala účastníky 2. ročníku celoroční sportovní soutěže
ve florbalu. Zapojené školy jsou: ZŠ Chvaletická, ZŠ
Satalice, ZŠ Šimanovská, ZŠ Vybíralova a naše bě-
chovická. Novinkou tohoto ročníku je účast děvčat. Nás
reprezentovali Jakub Císař, Tibor Floryan, Tomáš Forst
a Bára Humlová z 9. ročníku, Petr Bláha, Ondřej Sta-
rý, Matěj Štacha a Lukáš Vlach z 8. ročníku a dva sed-
máci Petr Daněk a Pavel Jurča.

První zápas ZŠ Satalice a ZŠ Běchovice skončil
0:5 a za nás skóroval Císař a Jurča. V druhém zápase
se sešla ZŠ Šimanovská se ZŠ Chvaletická. ZŠ Šima-
novská prohrála dost krutě, a to 2:13. Třetí utkání se-
hráli naši a ZŠ Šimanovská s výsledkem 9:3. Skóro-
vali Císař, Jurča a Forst. Čtvrté utkání vyhrála ZŠ Vy-
bíralova nad Satalicemi 4:3. Poslední pátý zápas mezi
hvězdami turnaje ZŠ Chvaletická a ZŠ Vybíralova byl
napínavý od prvního do posledního hvizdu píšťalky.
Výsledek 2:2 svědčí o opravdu vyrovnaných silách
hráčů.

Rozhodčí Tadeáš Velechovský je soutěžícím věko-
vě blízký, ale svou naprosto bezchybnou prací si oka-
mžitě získal respekt. Stejně jako v loňském školním
roce i tentokrát nám byl velmi ochotně nápomocen pan
Kundrát, správce tělocvičny. Děkujeme jemu i T. Vele-
chovskému. Dále si velmi cením účinné a ochotné
pomoci Jirky Millera z 9. ročníku a Elišky Kloučkové
z 8. ročníku při vlastní organizaci zdejšího kola soutěže.

Eva Hlávková

Základní škola Praha-Běchovice
pořádá pro své budoucí prvňáčky,

jejich rodiče i ostatní zájemce

DEN   OTEVŘENÝCH   DVEŘÍ
ve čtvrtek 15. 12. 2005 od 15.00 h.

Srdečně se na vás těšíme.

SOU a SOŠ SČMSD Praha, Slavětínská 82, Praha 9
vás srdečně zve na

D N Y  OT E V Ř E N Ý C H  DV E Ř Í
25. 11. 2005 od 14.00 do 18.00 hodin
28. 1. 2006 od 9.00 do 13.00 hodin

Informační den bez praktických ukázek 8. 2. 2006
od 14.00 do 17.00 hodin.
Přijďte se podívat a ochutnat výrobky našich žáků!
Ve školním roce 2006/2007 přijímáme žáky do těch-
to oborů:

kuchař – číšník (tříletý s výuč. listem)
kuchař – kuchařka (tříletý s výuč. listem)
číšník – servírka (čtyřletý s maturitou)
kuchař – kuchařka (čtyřletý s maturitou)
hotelnictví a turismus (čtyřletý s maturitou)
společné stravování (dvouletý nástavbový obor)

Vlastní ubytování i stravování v areálu.
25. 2. 2006 připravujeme

přijímací zkoušky nanečisto!

Doprava: MHD 261. 303 z Černého Mostu,
vlakem z Masarykova nádraží.

Informace: www.hotelova-skola.cz,
Tel. 281 962 111 – pí Opletalová, Fax: 281 962 109,
e-mail: sekretariat@hotelova-skola.cz

Anýzová srdíčka
250 g hladké mouky
120 g moučkového cukru
120 g másla
1 žloutek, špetka soli
1 polévková lžíce mletého anýzu

Postup:
Suroviny zpracujeme v těsto a dáme na jednu hodinu
odpočinout do chladničky. Potom na pomoučené pra-
covní ploše rozválíme asi na 3 mm. Vykrajujeme sr-
díčka a rovnoměrně rovnáme na plech. Pečeme asi při
150° C přibližně 10 minut dorůžova.

Jeviště plné papírků s otázkami pro
Josefa Klímu

FLORBAL V BĚCHOVICÍCH

CO JSME PEKLI VE ŠKOLE

KRIMINALITA NA VLASTNÍ OČI
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  Centrum sportovního

vyžití pro děti a mládež

Přijďte si zacvičit, pobavit se, odreagovat a poznat správné lidi.

Aerobic team Martina Duška (ATMD - Squash Point) si vás

dovoluje touto formou pozvat na kurzy:

* DĚTSKÉHO TANEČNÍHO A SPORTOVNÍHO

   AEROBIKU OD 4 LET AŽ PO NÁCTILETÉ

* HIP-HOPU

* FUNKY

* KONDIČNÍHO POSILOVÁNÍ

* SPINNINGU A JINÝCH VŠESTRANNÝCH

  POHYBOVÝCH AKTIVIT

Kde nás najdete?

Squasch Point, Květnového vítězství 938, Praha 4 Háje.

Metro Háje – zastávka Brechtova: 154, 170, 203.

Pondělí až pátek od 15.00 do 17.00 hod.

Základní škola Polesná 1690, Praha 9-Újezd nad Lesy.

Metro Černý Most, zastávka bus Újezd nad Lesy:

        
        

        
        

       1
09, 250, 251, 261, 269.

Středa 14.00 – 15.00 hod., pátek 16.00 – 17.00 hod.

INFORMACE

vám poskytneme na tel.: 777 299 676, 777 331 460

nebo na info@martindusek.cz | www.martindusek.cz

Noví zájemci nás můžou navštívit na uvedených

adresách nebo po telefonické dohodě!

CENTRUM ATMD - Squasch Point

Kurzy jsou určené:

Dětem, začátečníkům, středně či velmi pokročilým.

Každý projde základním kurzem, ve kterém se naučí

držení těla, koordinaci pohybů, protáhne svaly,

o kterých neměl ani tušení a zařadí se do kolektivu.

Ze základních kurzů se pak děti rozdělují do závodní

či rekreační formy aerobiku dle výkonu, zkušeností

a především samotného zájmu.

Pro rodiče:

spinning, posilování, aerobik či individuální přístup

v posilovně pod dohledem trenéra Martina Duška

(mistra ČR, EVROPY A VÍCEMISTRA SVĚTA

 ve sportovním aerobiku)!

Akce:

Pro děvčata, chlapce a jejich kamarády

letní pobytové tábory, sportovní soustředění,

pobytové víkendy, republikové a mezinárodní

soutěže, vystoupení na školních i mimoškolních

akcích a pestré zábavné programy.

V čele ATMD se na vás těší Martin Dušek,

        
      Z

uzana Tomášková a další.

Kurzovné dle počtu lekcí v týdnu:

1 měsíc od 240,– Kč

3 měsíce od 700,– Kč

RYBÁŘI

Mladí rybáři ukončili sezónu.
V sobotu 5. listopadu se uskutečnily tradiční pod-

zimní rybářské závody. Dopoledne své pruty nahodily
děti a odpoledne mládež a dospělí. U rybníčku se se-
šlo téměř dvacet vyznavačů Petrova cechu, které ne-
odradilo ani sychravé podzimní počasí. Všichni rybáři
vědí, že když teplota vody klesne pod deset stupňů,
už to s úlovky není moc slavné. Přesto se podařilo
vylovit celkem 26 kusů kaprů šupináčů i lysáků. Teplý
čaj s občerstvením rozdělil závody na dvě poloviny.
V druhém poločase se mladí rybáři přesunuli na jiná,
předem vylosovaná stanoviště a závody mohly pokra-
čovat. Úderem 11 hodiny rozhodčí vybrali úlovkové listy
a sečetli výsledky. Na prvním místě se umístil Petr
Veselý, který byl málem diskvalifikován pro nedodrže-
ní pravidel. Na druhém místě se umístila Monika Šul-
cová, oba z Újezdu nad Lesy. Čest místních zachránil
David Kafka na třetím místě. Cenu za největší rybu si
odnesla další soutěžící dívka Kristýna Zadáková z Lib-
ně. Na jejím háčku skončil kapr, který měřil neuvěřitel-
ných 67 cm.

Po vyhodnocení závodů a rozdání cen se mladí ry-
báři rozešli, aby uvolnili místo starším, kteří nastoupili
odpoledne. Dospělí ale zaznamenali jen sporadické
úspěchy.

Vedoucí rybářské mládeže děkuje výboru MO ČRS
Běchovice za podporu činnosti dětí a mládeže, ÚMČ
Praha-Běchovice za přidělení finančního grantu na
výjezdní soustředění na Slapech a všem ostatním
z řad běchovických rybářů, kteří se podílí na zajišťo-
vání všech akcí pro děti a mládež.

Vladimír Kafka

JARNÍ PRÁZDNINY 2006 – ITÁLIE
SEVERNÍ DOLOMITY
Lyžařský tábor pro malé i velké lyžaře.
14. 2. – 19. 2. 2006 (jarní prázdniny Prahy 6 – 10)
Cena 4 450,– Kč
Skipas: 77,50 Euro
V ceně: doprava autobusem, doprava do lyžařských

areálů, ubytování, plná penze + pitný režim, dohled
lyžařských instruktorů.

Táborový program: hry a soutěže na sjezdovkách,
odměny pro děti, večerní program – hry, zpěv při kyta-
ře, diskotéky. Poslední den po lyžování – koupání
a relaxace v Aquareně v Brixenu. Pět let zkušeností
s dětmi v italských Alpách.

Informace: T-org Holiday Club,
 Pobřežní 16, 168 00 Praha 8,
Tel.: 234 134 279, 604 276 000

www.t-org.cz

PRÁZDNINY V DOLOMITECH
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Jste nespokojeni se svou účetní?

Pojďte k nám!

Společnost JH Finance vám nabízí své účetní
služby v oblasti vedení podvojného účetnictví.
email: hamackova@jhfinance.cz
telefon: 602 102 214

Milí čtenáři,
Jestlipak víte co se děje v knihovně, když jsou pro vás dveře knihov-

ny zavřeny?
Když je ticho a klid začíná v knihovně pracovat celá řada malých

skřítků – knihovníčků. Jako v jedné známé pohádce Karla Čapka,
v Pohádce pošťácké, i knihovně mají spoustu zajímavé práce. Čtou si
v knihách, rovnají je, někdy je také přehazují z police do police
a někdy je i špiní, ohýbají listům rohy a otrhávají obaly. Když pak při-
jdu, nevěřím svým očím. Musí to být určitě tito malí šikulové. Nic tako-
vého by určitě naši čtenáři nedělali! Někdy mi také trochu pomáhají.
Třeba najít knihu, kterou někdo z čtenářů někam špatně zařadí, místo
aby ji dal na stůl, když si není jistý abecedou. Občas i nějaký uvolněný
list zalepí. A tak knihovníčci někdy škodí, jindy pomáhají – jako lidé.

Hlavní práci tu má ale stejně knihovník. Musí zjistit, které knižní
novinky právě vychází, které výtisky knih jsou už v knihovně zapsány
a které knihy si čtenáři žádají. Pak je musí objednat u knihkupce nebo
v nakladatelství, případně po internetu. Když přiveze nové knihy, ná-
sleduje zápis do počítačové evidence, převedení do katalogu na we-
bové stránky, vytisknutí nálepek a nalepení do knih. S novými kniha-
mi se můžete seznámit nejen na webových stránkách knihovny, ale
také v Životě Běchovic, kam knihovník pravidelně přispívá.

A pak už jen knihy rovná, balí, řadí, a uklízí. Musí se také snažit,
aby bylo všude čisto a pěkné prostředí, aby se malým a velkým čte-
nářům, knihám i skřítkům – knihovníčkům u nás v knihovně líbilo.

I čtenáři mnohdy velmi ochotně pomáhají, kde je potřeba. V sou-
časné době hlavně při balení knih, protože dříve se knihy neobalova-
ly. Děkuji hlavně paní Šindelářové, paní Bouškové a žákyni místní ZŠ
Kláře Jeníkové.

Přeji všem současným i budoucím čtenářům láskyplné Vánoce
a do roku 2006 pevné zdraví, úspěchy v práci a spokojenost v osob-
ním životě uprostřed svých milých.

Věra Santolíková, knihovnice

NEPŘIDĚLÁVEJME SKŘÍTKŮM PRÁCI

Posledního kapříka před zamrznutím rybníčku si
vytáhli mladí rybáři při závodech

LITERÁRNÍ KOUTEK

Jak funguje sexuální přitažlivost?

Dvou přirození přirozenost.

Českému člověku:

Nad čím domácí typ zapláče?
Když nemá doma lahváče.

Naše místo

Bohem vyhozeni,
na krásný místo k narození,

jménem svět.

Kam jsem se to tedy dostal já?
zrovna krásné mi to tu nepřepadá,

to se asi pán Bůh splet!

Mikuláš

Včera, 5. prosince,
byl u nás Mikuláš

a jak to jen říci ve slušném jazyce,
ale byl úplně na guláš!

Dárky, které mi dával,
měly takové čpavkové aroma,

jako by je týden louhoval
v odvaru od ruma.

Zvláštní,
zavádí se snad nové metody?

Jakoby se nebe a peklo
přestěhovaly do hospody!

Kynďa
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Blahopřání
a poděkování
Zastupitelstvo Městské části Praha-

Běchovice a redakční rada Života Bě-
chovic blahopřeje všem spoluobčanům,
kteří se dožívají v měsíci prosinci 2005
významného životního jubilea a přeje jim
pevné zdraví do dalších let.

Děkuji za milou návštěvu a krásný koš, který jsem
dostala k mým jubilejním narozeninám od Úřadu MČ
Praha-Běchovice.

Marie Jarošová

Děkuji Úřadu MČ Praha-Běchovice za blahopřání
a dárek, který mi byl předán panem starostou a paní
Svobodovou při příležitosti mého životního jubilea.

Václav Beránek

Eva Bešťáková Peřina v kufru
Robert Rohál Matinky, tetinky a tatínkové
A. Charouzen Klukoviny v sametovém pytli
Jozef Leikert Sny v okovech

Sci-fi
Terry Pratchett Úžasná Zeměplocha

– Zaslaná pošta

Pro děti a mládež
Enid Blytonová Hádanka – Ukrytého pokladu

– Chlapce ze sousedství
– Rádžova rubínu
– Která vůbec nebyla
– Dutého stromu

Debra Doyleová Kruhy magie – Nebezpečí v paláci
– Velkokrálova dcera
– Čarodějova soška
– Čarodějův hrad
– Čarodějnická škola
– Tajemná věž

Garth Nix Sedmá věž – Pád
– Hrad
– Aenir
– Nad závojem
– Fialový kámen
– Do boje

C. S. Lewis Letopisy Narnie – Čarodějův synovec
Terry Deary Děsivé dějiny – Irsko
Martina Drijverov Rytířovo kopí

Naučná literatura
Bernard Schmidt Efektivní myšlení – poznej sám sebe,

praktická cvičení, IQ testy
Volker Zahme Co by děti měly znát
Luděk Rejchrt Modlitby šeptem
I. Mathé, L. Špaček Etiketa
Adolf Branald Tichý společník
Pavel Toufar Intrikáni v české historii
Zdeněk Kalista Tvář baroka
Sophy Burnhamová Kniha andělů

Beletrie
Arnošt Lustig Colette dívka z Antverp
Ivan Klíma Kostlivec pod kobercem
Václav Větvička Něco pro zahřátí duše
Jiří Pavel Blázinec i v mé hlavě
Zdeněk Jirotka Saturnin
Jaromír Štětina Vykrádači hrobů
Michal Palata Pro dámy na balkonech
Jana Červenková Jak vypadá nic
Robert Fulgum Třetí přání 2. Zbytek příběhu
E. Bestenreinerová Sisi a její sourozenci
G. G. Márquez Podzim patriarchy
Nora Robertsová Klíč vědění
R. M. Mason Poslední ráj na zemi
Rádži Jošikawa Taiko
Petra Hůlová Cirkus Les Mémoires

NOVÉ KNIHY K VÁNOCŮM

Člověk má vynaložit na to,
aby si zjednodušil život,
stejné úsilí,
jaké vynakládá,
když si ho komplikuje.

Henri Bergson

Fotosběrna
Jan Jech, Do Říčan 371

nabízí jako vánoční dárek
 KALENDÁŘE s vlastními motivy,

 nebo s motivy Běchovic!
Informace na tel. 606 481 222

Sběrna otevřena i mezi svátky.

Autoři fotografií uveřejněných v tomto čísle:
David Kafka (1), Monika Kafková (1), Zdeňka Svátková (1),
Jaroslav Svátek (1), Eva Hlávková (1), Jan Jech (3),


